



My Top Bioethics Resources / Mes meilleures ressources en bioéthique

We need to make good toolboxes / Nous devons créer de bons coffres à outils

BRYN WILLIAMS-JONES

OCT 17, 2023



Photo by [Susan Holt Simpson](#) on [Unsplash](#)

La version française de ce texte figure ci-dessous

In the university, we have access to a wealth of academic resources through our libraries, in complement to an ever-expanding set of open access resources, to inform our research and teaching. But like many, I find the challenge is navigating through this sea of information, of finding the right resource... and where possible, one that is not hidden behind a paywall (add the [UnPayWall](#) extension to your browser!).

The following list is by no means intended to be comprehensive: instead, the aim is to provide a starting point for general bioethics resources, of diverse forms (e.g., journals, frameworks, case studies, programs, jobs), that complement specific searches on [Google Scholar](#) or [PubMed](#).

Note that many of these (and other) websites also have more specific resources on various topics in, for example, [scientific and research integrity](#), [global health ethics](#), [public health ethics](#), [technology ethics](#)...

Introduction to bioethics

- [What is Bioethics](#) — The Hastings Center
- [Bioethics](#) — Wikipedia

Bioethics journals and bibliographies

- [List of bioethics journals & Category: Bioethics Journals](#) — Wikipedia
- [Bioethics journals](#) — Kennedy Institute of Ethics
- [Stanford Encyclopedia of Philosophy](#)

Ethics frameworks & toolkits

- [Resources & Toolkits](#) — Joint Centre for Bioethics, University of Toronto
- [Repertoire – Ethics Frameworks for Public Health](#) — National Collaborating Centre for Healthy Public Policy

COVID-19 & pandemic resources

- [COVID-19 Resources](#) — Center for Clinical Bioethics
- [Coronavirus Ethics and Policy Insights and Resources](#) — Johns Hopkins Berman Institute of Bioethics
- [COVID-19](#) — Nuffield Council on Bioethics
- [Public Health Ethics and COVID-19: Selected Resources](#) — National Collaborating Centre for Healthy Public Policy

Case studies

- [Center for Practical Ethics](#)
- [Markkula Center for Applied Ethics](#)
- [AMA Journal of Ethics](#)
- [Narrative Inquiry in Bioethics](#)
- [Canadian Journal of Bioethics](#) (and [BioethiqueOnline](#))

Bioethics programs

- [List of masters programs in bioethics](#) — Wikipedia
- [List of doctoral programs in bioethics](#) — Wikipedia
- [Graduate programs](#) — Hastings Center

Bioethics Centres

- [List of bioethics centers and institutes](#) — Wikipedia

Bioethics jobs

- [Bioethics Today](#) — American Journal of Bioethics
- [Bioethics](#) — Indeed.com
- [Career Center](#) — ASBH

À l'université, nous avons accès à une multitude de ressources académiques par l'intermédiaire de nos bibliothèques, en plus d'un ensemble toujours plus vaste de ressources en libre accès, afin d'alimenter notre recherche et notre enseignement. Mais comme beaucoup, je trouve que le défi est de naviguer dans cette mer d'informations, de trouver la bonne ressource... et si possible, une ressource qui n'est pas cachée derrière un verrou d'accès payant (ajoutez l'extension [UnPayWall](#) à votre navigateur!).

La liste suivante n'est en aucun cas exhaustive : l'objectif est plutôt de fournir un point de départ pour des ressources générales en bioéthique, sous diverses formes (par exemple, revues, cadres, études de cas, programmes, emplois), qui complètent des recherches spécifiques sur [Google Scholar](#) ou [PubMed](#).

Il est à noter que nombre de ces sites web (et d'autres) proposent également des ressources plus spécifiques sur divers sujets tels que [l'intégrité scientifique et de la recherche](#), [l'éthique de la santé mondiale](#), [l'éthique de la santé publique](#), [l'éthique de la technologie](#)...

Introduction à la bioéthique

- [What is Bioethics](#) — The Hastings Center
- [Bioethics](#) — Wikipédia

Revue et bibliographies sur la bioéthique

- [List of bioethics journals](#) & [Category: Bioethics Journals](#) — Wikipédia
- [Bioethics journals](#) — Kennedy Institute of Ethics
- [Stanford Encyclopedia of Philosophy](#)

Cadres et outils éthiques

- [Resources & Toolkits](#) — Joint Centre for Bioethics, University of Toronto
- [Répertoire – cadres de référence pour l'éthique en santé publique](#) — Centre de collaboration nationale sur les politiques publiques et la santé

Ressources COVID-19 et pandémie

- [COVID-19 Resources](#) — Center for Clinical Bioethics
- [Coronavirus Ethics and Policy Insights and Resources](#) — Johns Hopkins Berman Institute of Bioethics
- [COVID-19](#) — Nuffield Council on Bioethics
- [Éthique en santé publique et COVID-19 : ressources sélectionnées](#) — Centre de collaboration nationale sur les politiques publiques et la santé

Études de cas

- [Center for Practical Ethics](#)
- [Markkula Center for Applied Ethics](#)
- [AMA Journal of Ethics](#)
- [Narrative Inquiry in Bioethics](#)
- [Revue canadienne de bioéthique](#) (et [BioéthiqueOnline](#))

Programmes de bioéthique

- [List of masters programs in bioethics](#) — Wikipédia
- [List of doctoral programs in bioethics](#) — Wikipédia
- [Graduate programs](#) — Hastings Center

Centres de bioéthique

- [List of bioethics centers and institutes](#) — Wikipédia

Emplois en bioéthique

- [Bioethics Today](#) — American Journal of Bioethics
- [Bioethics](#) — Indeed.com
- [Career Center](#) — ASBH